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Írásbeli kérdés
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

„Pályázatok, pályázati források " címmel a Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok benyújtani a Gazdasági és
Közlekedési Miniszterhez . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!!

A költségvetési vita során nyilvánvalóvá vált, hogy a 2004 . esztendő nagy vesztesei az önkormányzatok lesznek .
Elég, ha az őket sújtó, jelentősen emelkedő közműdíjakra, valamint az Áfa szabályok számukra hátrányos
változásaira gondolunk. Nem esett szó azonban arról a kérdésről, hogy mi lesz a már elbírált illetve elbírálás alatt
álló EU-s pályázatok önrészének kérdésével . Számos folyamatban lévő projekt elfogadása esetén a mainál40-50
forinttal alacsonyabb Euro árfolyammal számoltunk . Sőt, azóta ezek a fejlesztések bekerültek az Áfa körbe is .
Így könnyen előfordulhat az az eset, hogy egy-egy önkormányzat a pályázat benyújtása idején még tudta vállalni
a pályázat rá háruló önrészét, de mára a terhek jelentős emelkedése miatt, valamint a kedvezőtlen gazdasági
helyzet miatt erre már képtelen . A kérdés érzékenyen érinti a Gazdasági és Közlekedési Minisztérium
költségvetését is, hiszen az egyes projektek mellé az önerőt az ágazatok költségvetéséből kell biztosítani .

Polgármesterként azt gondolom, hogy ez a kérdés országosan több száz, akár ezer önkormányzatot is érint . Ha
figyelembe vesszük azt a tényt, hogy a folyamatban lévő projektek döntő többsége infrastrukturális beruházás,
láthatjuk, hogy ez a kevésbé tehetséges önkormányzatokat érinti elsősorban . Számukra a megnövekedett
kiadások biztosítása még nehezebb .
Úgy vélem szerencsés lenne a probléma kezelésére az önkormányzatok bevonásával mihamarabb mind a
kormány, mind a szakminisztériumok, mind az önkormányzatok számára elfogadható megoldást találni .

Tisztelt Miniszter úr!

Tekintettel a rra, h ogy a k érdés é rinti a G azdasági é s K özlekedési M inisztérium költségvetését, mind a h elvi
önkormányzatok költségvetését, kérdezem mit fog tenni a miniszter úr azért, hogy az ágazat körébe tartozó
pályázatok biztosan kivitelezhetők lehessenek, s ágazati és önkormányzati forrás hiányában egyetlen nyertes
pályázat megvalósítása se szenvedjen csorbát, s az önkormányzatokat sújtó számos kormányzati döntés után
legalább a helyi önkormányzatok esélyeit segítő EU-s pályázatokról ne szoruljunk le az önrész hiánya miatt?

Válaszát várva, tisztelettel :
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